
Nieuws uit het bestuur 
Een kartrekker... of toch eerder een bakduwer? Hoe 
kunnen we Dick Wensink nu het beste omschrijven?    

Officieel campagne- 
leider van het CDA 
Winterswijk, dat is hij. 
Geregeld dat het 

campagnemateriaal 
vanaf het landelijk 
partijcongres in 
Barneveld naar 
Winterswijk kwam. 
Samen met Harry 
Grevers de weideborden 
schoon gemaakt, beplakt 

en geplaatst. Toen de gemeenteborden  er stonden 
meteen op pad om Buma linksboven in de hoek te 
plakken. Bedenker van het zakje met inhoud (Ilse-
kaart, paaseitjes, pen, pepermuntjes). 
En samen met zijn vrouw Dini een tweetal 
(campagne)zaterdagen gastheer en gastvrouw. 
Vanuit hun huis werd begonnen met, uiteraard, 
koffie en ballonnen blazen cq. windmolentjes 
vouwen. Een fijne en warme uitvalsbasis van 
waaruit we met een gezellig grote groep de bakfiets 
door de winkelstraten konden duwen. 
Tel daarbij op het creatieve talent van Wilma (met 
als resultaat de Ilse-kaart en ander drukwerk), de 
hulp van verschillende andere leden/vrijwilligers, het 
korte lijntje van Ilse met Pieter Omtzigt en de 
campagne kan als zeer geslaagd betiteld worden. 
De campagne werd gezamenlijk afgesloten met 
onze eigen uitslagenavond op 15 maart bij de 
Lamme Hertog. 
En dan nu, een zwart gat? Welnee, op 10 april 
a.s. staat al weer de algemene ledenvergadering 
(ALV) op de agenda. Daar worden zowel de 
verkiezingsprogramcommissie als de selectie-
commissie voor de gemeenteraadsverkiezingen 
2018 benoemd. En tijdens de landelijke dag van de 
afdeling op 13 mei gaat dan de campagne voor die 
verkiezingen van start. Heeft u ons dit jaar gemist, 
schroom dan niet om komend jaar ook uw steentje 
bij te dragen. Samen kunnen we van het CDA de 
grootste van Winterswijk maken! 
 
Namens het bestuur van het CDA Winterswijk, 
Ian van der Wielen 
secretaris 

Tweede Kamer verkiezingen 
Op het moment dat ik deze bijdrage schrijf, zijn de 
coalitie-onderhandelingen in Den Haag in volle 
gang. Ik denk dat we terug kunnen kijken op een 
succesvolle campagne voor de Tweede 
Kamerverkiezingen. In Winterswijk en de 
Achterhoek hebben we geflyerd, borden geplakt en 
geplaatst en een campagnetoer langs de grens 
gemaakt. Ook kunnen we terugkijken op een 
geslaagde middag waarin Pieter Omtzigt ons 
bijpraatte over zijn werk in Den Haag. 
 
Het CDA is met negentien zetels de derde partij in 
Nederland geworden. 
In Winterswijk zijn er ook veel stemmen op het CDA 
uitgebracht (2.870) en daarmee 15,68 procent van 
de stemmen. Dit is hoger dan het landelijk 
gemiddelde. Daarmee is het CDA de tweede partij 
van Winterswijk. Voor deze landelijke verkiezingen 
heeft het CDA gekozen om in elke kieskring een 
zogenaamde staartlijst te maken, vijf regionale 
kandidaten hebben de plekken 45 tot en met 50 
ingenomen. 
In Gelderland stond ik op plaats 47. Ik heb 2.046 
stemmen binnengehaald. Een mooie, zevende 
plaats in Gelderland: na 
Sybrand van Haersma 
Buma, Mona Keijzer, Pieter 
Omtzigt, Jaco Geurts, 
Madeleine van Toorenburg, 
Maurits von Martels. 
De Achterhoek heeft van 
zich laten horen! 
Veel dank is verschuldigd 
aan ons enthousiaste 
campagneteam in 
Winterswijk. Iedereen heeft 
zijn of haar steentje 
bijgedragen. Maar speciaal 
woord van dank spreek ik uit aan onze 
campagneleider Dick Wensink. Dick, dank je wel 
voor al het werk dat je hebt gedaan in deze 
campagne! 
 
Ilse Saris 
Lijstduwer CDA 
Tweede Kamer Verkiezing 
 
 



 
Nieuws uit de fractie 
Er staat een aantal belangrijke nota's op de agenda 
van de gemeenteraad voor dit jaar. Het kan u bijna 
niet ontgaan zijn dat de energievisie er één van is. 
De energievisie spitst zich in het publieke debat toe 
tot de keuze voor of tegen windmolens. Als fractie 
vinden wij dat jammer want het gaat over veel meer. 
Het doel dat Winterswijk zich samen met de andere 
gemeenten in de Achterhoek heeft gesteld is om in 
2030 energieneutraal te zijn. Dat houdt in dat er net 
zo veel energie wordt opgewekt als er wordt 
verbruikt. De makkelijkste manier om dat te 
realiseren is het plaatsen van een aantal grote 
windmolens. Je kunt je afvragen of dat een 
werkelijke oplossing is. Wij denken dat het hele 
klimaatprobleem een gedragsverandering van 
iedereen vraagt. Iedereen kan bijvoorbeeld energie 
besparen, veel mensen zijn er alleen nog niet zo 
mee bezig. 
Deskundigen zeggen dat het onmogelijk is om 
energieneutraal te worden zonder windmolens. De 
tegenstanders zeggen dat het een verwoestende 
invloed heeft op het landschap en dat de doelen 
zonder windmolens ook gehaald kunnen worden. 
 
Als we in Winterswijk de energiedoelstellingen 
zonder windmolens kunnen halen zijn wij als fractie 
daar helemaal voor. Ons definitieve standpunt 
zullen we bepalen bij het vaststellen van de 
energievisie.  
Als CDA hebben wij het rentmeesterschap hoog in 
het vaandel staan en beseffen we dat we deze 
planeet te leen hebben van onze kinderen en 
kleinkinderen. Er moet dus wel wat gebeuren, en 
het is belangrijk dat iedereen zijn 
verantwoordelijkheid neemt! 
 
Een ander belangrijk onderwerp op de agenda is de 
omgevingsvisie voor het buitengebied. De 
omgevingsvisie is het kader dat aangeeft wat er in 
de toekomst mogelijk is in het buitengebied. De 
uitgangspunten voor die omgevingsvisie zijn in de 
raadsvergadering van maart vastgesteld. Eind van 
het jaar wordt de omgevingsvisie voor het 
buitengebied vastgesteld. Wij hebben het college 
over een aantal onderwerpen alvast onze mening 
gegeven. 
 
In de notitie staat dat de participatiesamenleving 
van cruciaal belang is voor het buitengebied. De 
CDAfractie is het daar helemaal mee eens. Wij zijn 
er dan ook groot voorstander van dat het 
gemakkelijker wordt om boerderijen te splitsen. 
Waarom zou de minimale woning 400 m3 groot 
moeten zijn? Het buitengebied is toch niet 
uitsluitend bestemd voor mensen met een dikke 
portemonnee? 
Er mag maar een beperkt aantal nieuwe woningen 
bijkomen in het buitengebied, en iedere splitsing is 
een extra woning, en dat gaat ten koste van 
nieuwbouw.  
Het college wil ruimte blijven bieden aan nieuwe 
landgoederen. Als er nieuwe landgoederen worden 

toegestaan dan kost dit volgens de huidige 
regelgeving drie wooneenheden per landgoed. 
De nieuwe landgoederen zouden de bestaande 
natuur moeten versterken en niet moeten leiden tot 
versnipperde natuur. Als je dan kijkt waar ze 
toegestaan zijn leiden ze juist tot versnipperde 
natuur. Deze logica kunnen wij niet volgen. 
Als we beseffen dat de leegstand in het 
buitengebied 4% is en dat er her en der 
leegstaande panden aan het verkrotten zijn en rijp 
zijn voor de sloop, waarom zou je dan überhaupt 
nog nieuwe landgoederen midden in de groene 
ruimte bouwen? 
Wij hebben dan ook opgeroepen om in de nieuwe 
omgevingsvisie geen ruimte te bieden aan nieuwe 
landgoederen. 
Als u uw mening kenbaar wilt maken aan de fractie, 
aarzelt u dan niet om te mailen of te bellen! 
 
Met vriendelijke groet 
Wim Elferdink 
Fractievoorzitter CDA Winterswijk 
 
Vrijwilligers in het zonnetje en aan het werk 
Vrijwilligers zijn erg belangrijk in onze samenleving. 
Inmiddels is het een goede traditie bij CDA 
Winterswijk om op Valentijnsdag 14 Winterswijkse 
vrijwilligers in het zonnetje te zetten en te verrassen 
met een bedankkaartje en heerlijke chocola. Op  11 
maart tijdens NLDoet waren de mensen van het 
CDA zelf aan de beurt om zich als vrijwilliger in te 
zetten: een theaterbank bij basisschool De Vlier 
stond al lang op het verlanglijstje. Na ruim 5 uur 
zwoegen samen met andere vrijwilligers kon men 
voldaan naar huis. De kinderen van De Vlier hebben 

nu generaties lang een 
prachtige bank in hun 
tuin. 
 

 
 
 
 
 
Datums om te noteren 
10 april Algemene Ledenvergadering CDA 
Winterswijk 
 
11 mei, reisje naar Europarlement Brussel (Annie 
Schreijer-Pierik) informatie over de kosten en 
vertrektijd volgen nog. U kunt zich wel alvast opgeven 
via info@cdawinterswijk.nl 
 
30 mei t/m 2 juni, avondvierdaagse. U kunt de lopers 
aanmoedigen maar u kunt natuurlijk ook meedoen 
namens CDA Winterswijk. Laat het even weten!! 
 


